
 

 

 

 

 

Commissie 3 ‘Duurzaam Tienen’:  

ruimtelijke ordening, financiën, openbare werken 

patrimonium, leefmilieu, mobiliteit en duurzaamheid 

verslag van 27 november 2019 

verslaggever Karin Struyf 

voorzitter Karin Struyf 

agenda Agenda Gemeenteraad 

aanwezig Daenen Nele, De Cort Paul (schepen), Defau Jean, Delvaux Bram (schepen), Derese Joel, Dewolfs 

Lucia, Ercegovic Nina, Maes Bart, Martens Nicky, Moyens Els, Roovers Tom (schepen), Smolders 

Dirk, Struyf Karin, Vanlangendonck Rita, Vanderloock Liesbeth 

 

Het verslag van de vorige vergadering wordt goedgekeurd. 

AGB 

Budgetwijziging 2 

 

• Toelichting van de schepen: de budgetten worden aangepast aan de nog te verwachten uitvoering. 

Omdat een aantal investeringen niet meer zullen rond raken worden deze eruit gehaald. 

Exploitatiebudget blijft ongeveer constant. Liquiditeitenbudget daalt. Als er minder uitgaven gepland 

staan moeten er ook minder middelen voorzien worden, bijgevolg daalt ook de leninglast. Resultaat: 

een positief saldo van € 166 000. 

• Vragen: wat met de investeringen die niet uitgevoerd zijn? Worden deze geschrapt? Neen, uiteraard 

niet, deze worden doorgeschoven naar 2020. 

RMW 

 

Budgetwijziging 

 

• Toelichting: hier hetzelfde verhaal. Investeringen die niet meer gebeuren dit jaar zorgen voor een 

verlaging van het investeringsbudget. Het exploitatiesaldo neemt toe door zowel uitgaven te verlagen 

als ontvangsten te verhogen. Ook hier een positief saldo van € 2,9 mlj. 

• Vragen: wat met de financiële gevolgen van de deal die ooit gesloten is met het ziekenhuis (overname 

personeel oud gasthuis)? De schepen antwoordt dat toen overeengekomen is dat bepaalde 

personeelskosten bij ziekte ten laste van het stad vallen. Dit is natuurlijk een uitdovend scenario als 

deze mensen met pensioen gaan. Helaas beginnen we dan aan het verhaal van de pensioenlasten. 

GR 

Budgetwijziging 

 

• Toelichting: De investeringsbudget daalt van 9,2 mlj euro naar 6,3 mlj euro. Maar projecten worden 

hernomen in de nieuwe meerjarenplanning. Ontvangsten uit investeringen dalen helaas ook doordat er 

door niet-uitvoering geen subsidies ontvangen worden. Ook deze worden ingeschreven in de nieuwe 

meerjarenplanning. Het tekort bedraagt nu nog 6 mlj euro. Saldo exploitatie blijft ongeveer hetzelfde. 

Positief eindresultaat van ongeveer 2,7 mlj euro. 

 

V E R S L A G 



 

• Vragen / 

 

Kerkfabrieken 

 

• Toelichting; voorlegging meerjarenplannen en budgetten. Er is een afsprakennota tussen het centraal 

kerkbestuur en het stadsbestuur betreffende het meerjarenplan 2020-2025. Het budget van de stad 

voor betoelaging van investeringsbudgetten wordt hierin beperkt tot 150 000 euro per jaar voor 11 

kerkfabrieken. In de nota staat ook dat de kerkfabrieken eigen middelen mogen aanwenden voor 

investeringsprojecten die niet door de stad gefinancierd worden.  

• Vragen 

Kunnen al deze punten niet samen gestemd worden? Nee, want ze verschillen. Er is 

enerzijds kennisname van meerjarenplannen en anderzijds goedkeuring budgetten. 

Jean Defau: in 2017 is er een kerkenplan goedgekeurd. Wordt daar bij de investeringen die gepland staan 

rekening mee gehouden? Inderdaad, voor de hoofdkerken is een budget voorzien, voor nevenbestemming 

geen en bij herbestemming gebeurt het hoognodige en gefaseerd. Het is niet de bedoeling dat gebouwen 

in een vervallen staat terecht komen. 

 

Overeenkomst met Fluvius voor openbaar verlichtingsplan (klimaatactieplan/energiezuinig) 

 

• Toelichting: de ver’LED’ding spreidt zich over een periode van 5 jaar. Het is een hele investering en veel 

werk . Er wordt prioriteit gegeven aan  lampen die het meest verbruiken.  De uitvoering ligt bij Fluvius 

en de investeringen worden volle eigendom van de distributienetbeheerder, het energieverbruik valt 

ten laste van de stad. Jaarlijks zal er een forfait opgesteld worden die de voorziene investeringen en 

onderhoudskosten van het OV dekt. 

• Vragen: uit wat bestaat de openbare verlichting nu (OV-park)? Stand op 1/1/2019 10% LED, andere 

natrium lagedruklampen, hogedruklampen, metaalhalogeenlampen).  

Geveltuintjes (vergroening van de stad) 

 

• Toelichting: Een nieuw reglement voor geveltuintjes. Het verschilt niet zoveel van het vorige maar werkt 

soepeler en verlaagt de drempel hopelijk om er ééntje aan te leggen. De burgers mogen nu zelf een 

geveltuintje aanleggen, niet zo streng qua stoepbreedte (als een beetje verder een verlichtingspaal 

staat die de stoep sowieso al smaller maakt dan de opgelgede 1,20 meter, dan mag het wel), En de 

stad springt voor de helft bij als ze het zelf uitvoert. 

• Vragen:   

Waarschijnlijk wordt het groen van de bloemenwinkel in de Leuvensestraat niet gerekend tot 

‘gevelgroen’. De Herashekken in het straatbeeld zijn lelijk. Antwoord: dit is inname van het 

openbaar domein, wordt een beperkte vergunning voor afgeleverd. De schepen bevestigd dat dit 

inderdaad niet fraai oogt en zal het laten nakijken en desgevallend contact opnemen voor een 

mooier straatbeeld.  

Wat als het voetpad verprutst wordt? Antwoord: er volgt een controle (je moet altijd een aanvraag indienen 

– controle nutsleidingen!) na de uitvoering van de werken. En de factuur zal dan wel volgen als er een 

herstelling nodig is. 

Aankoop perceel grond Kerkhofweg Grimde 

 

• Toelichting: de parkeerdruk is groot in de Pastorijstraat. Daarom wordt er een kleine parking gemaakt 

naast de Necropolis.  Daarvoor deze aankoop.  

• Vragen: Dit wordt toch een halfverharding of grasdallen? De schepen antwoordt positief. 

Extra punten buiten de agenda 

 



 

• Nele Daenen: op CBS een voorstel ivm het gebruik van de sorteerstraten in Park Passionisten. 

Probleem: de bewoners van deze site zijn verplicht om gebruik te maken van de sorteerstraat en 

betalen voor onderhoud en lediging ook extra (ze kunnen dan wel op elk moment hun afval correct 

verwijderen en moeten niet stockeren tot een ophaling langs komt). Maar dit kost hun dus meer dan 

een vuilniszak op straat zetten (wat velen dan ook doen, kant Pollepelstraat – met de nodige klachten 

daar). Met een tegemoetkoming aan deze extra kost hoopt het CBS hen toch te overhalen meer gebruik 

te maken van de sorteerstraat. Het is jaar uit te proberen want reglementair/juridisch is het niet zo 

eenvoudig om een definitief iets uit te werken dat alleen voor daar geldt. 

En dit bedrag gewoon doorrekenen in de huur? Dit mag niet. En er zijn mensen die betalen maar toch geen 

gebruik willen maken van de sorteerstraat. Binnenkort staat er terug een overleg gepland. 

 

Varia/vragenronde 

 

• / 

 


